
Tellen is vertellen 

Mijn naam in Tula Stapert en ik ben valkenier en jaag met valk en havik op kraaien. De 

Nederlandse valkerij is binnen de jacht een discipline die in symbiose leeft met de jacht. 

Om toestemming te krijgen voor de jacht op kraai hen ik de secretaris functie aanvaard 

binnen de WBE de Eem in Utrecht. Ik heb als secretaris van de WBE de Eem 15 jaar 

invulling gegeven aan de tellingen en afschotcijfers. De jager heeft in het verleden altijd 

zijn afschot genoteerd vaak op de achterkant van het sigarendoosje. Toen de 

professionalisering toenam kwamen de formulieren en vervolgens het FRS systeem. Alle 

afschotcijfers zijn voor het FRS systeem in de WBE data bank gegaan en waren dus centraal 

opgeslagen. Het FRS systeem bestaat sinds 2010. Ieder jaar wordt hebben wij een zomer 

en wintertelling waarbij wordt aangemoedigd om buitenstaanders mee te nemen om onze 

betrouwbaarheid aan te tonen. Het zijn altijd bijzondere dagen waar je vroeg in de 

ochtend met dampende koffie in je hand het ontluikend voorjaar tegemoet gaat. In mijn 

cijfers zie ik dat op veel plekken het haas constant is en alleen bij zeer natte zomers de 

getallen afwijken. Ik heb cijfer die terug gaan naar de jaren 70. Het werkelijk aantal moet 

gezien onze methodiek uit die tijd vele malen hoger zijn nu we ook de warmtebeeld 

camera’s en nacht tellingen erbij kunnen betrekken of zelfs met het MAX Ent model. 

Ik begrijp uit de rapporten die u hebt gekregen dat de telmethodiek die Wageningen en de 

zoölogische vereniging hanteren op algoritmes gebaseerd zijn. Helaas moet ik constateren 

dat de mensen die hebben geteld het gebied niet kennen en dat alleen maar overdag 

hebben gedaan.  

Misschien is het beter om gezamenlijk op te trekken door een jachthouder mee te nemen 

samen met iemand van een van deze organisaties. Nu zijn weer de verhoudingen scheef 

getrokken en vraag ik me af of het antijacht sentiment niet ook een rol meespeelt. 

Ik constateer iedere keer dat bij een beslissing over een sector het Ministerie alleen op de 

ambtenaren leunt en niet de sector erbij betrekt. Ik waardeer het daarom des te meer dat 

er nu een internet consultatie is waar de sector weerwoord kan geven op het voornemen 

van de Minister. 

Binnen LNV heerst een anti jacht sfeer die inspeelt op de onderbuik gevoelens. De 

Jagersvereniging en de Nederlandse valkerij zijn groot voorstander van een 

wetenschappelijk benadering, een dosis gezond verstand en vakkennis. 
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